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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgy űlésről szóló 2012.

évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a

Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m

vezetőjéhez

„Miként érvényesül a tárca agrárpolitikája és agrárstratégiája, ha a magya r
agrárgazdaságot a gabonafélék húzzák? ”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

A KSH „A mezőgazdaság teljesítménye 2016” című kiadványából kiderül, hogy a

mezőgazdaság kibocsátása volumenének növekedését döntően az EU terület alapú
támogatásában részesül ő gabonafélék és az ipari növények termésnövekménye határozta meg .

Míg a gabonafélékbő l, a napraforgóból és a repcébő l, valamint a cukorrépából az előző évhez
viszonyítva rekordtermést takarítottak be, a burgonya betakarított termése minden korábbiná l
alacsonyabb volt, de csökkent a gyümölcsfélék betakarított mennyisége is .

A szarvasmarha-állomány 3,9 százalékos emelkedésével szemben a sertésállomány 7

százalékkal esett vissza . A baromfiállomány, a főbb állati termékek közül a tehéntej- és a
tyúktojástermelés nem növekedett, hanem csökkent .

Az élőállatok és állati termékekb ő l keletkezett kibocsátás kevesebb volt, mint az előző évben .

A KSH több év adatai alapján megállapította, hogy a növénytermeléssel kapcsolato s
ráfordítások aránya a termelő felhasználáson belül emelkedett, ezzel szemben az

állattenyésztés ráfordítása csökken ő arányban részesedett .

Összességében a magyar mezőgazdaság 2016 . évi teljesítménye is azt igazolja, hogy a

területalapú támogatás vesztese az állattenyésztés, az állattartó telepek, amelyek nem



rendelkeznek saját termő területtel . Annak ellenére, hogy a kormányzat jelentős mértékű
nemzeti támogatást szánt az állattenyésztésre, a támogatás nem járt eredménnyel . A hazai
állatállomány az elmúlt 10 évben legtöbb állatfaj esetében csökkent. Hasonló a tendencia a
zöldség- és gyümölcstermelés hagyományos ágazataiban .

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, miként kívánják a tárc a
agrárpolitikáját és hosszú távú agrárstratégiáját a jöv őben érvényesíteni, ha az Európai
Unió 2020 utáni Közös Agrárpolitikájából a támogatás célirányát, feltételeit, hazánkra
jutó nagyságrendjét nem ismerik? Amennyiben a terület alapú támogatások olya n
mértékben csökkennének, hogy emiatt a gazdálkodók csak addig folytatják a
termelésüket, míg a terület alapú támogatás számukra biztosított, melyik ágazatbó l
tervezik pótolni a mezőgazdaság kibocsátását? A nemzeti támogatási forráso k
bevonásával elegendő pénzeszközökkel fognak rendelkezni a mez őgazdasági termelők
jövedelembiztonságához, a veszteségek pótlásához és a feszültségek kezeléséhez ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2017 . november 13 .
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